



မန္တလေးနေ့စဉ်

The Mandalay Daily
၁၉၉၇ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၃၀ ရက်၊ စတင်ထုတ်ဝေသည်။

အတွဲ(၂၇)၊ အမှတ်(၃၁၄)၊ ၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၂ ရက်၊ ၁၄-၁၀-၂၀၂၄၊ တနင်္လာနေ့။

မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ အဆုံးအမတရား

(သစ္စာလေးပါးဟူသည်ကား) ဆင်းရဲအမှန်ဖြစ်သော ခုက္ခသစ္စာ၊ ဆင်းရဲခြင်း၏ အကြောင်းရင်းအမှန်ဖြစ်သော သမုဒယသစ္စာ၊ ဆင်းရဲမှ လွတ်မြောက်ရာအမှန်ဖြစ်သော နိရောဓသစ္စာ၊ ဆင်းရဲငြိမ်းရာ နိဗ္ဗာန်သို့ရောက်ကြောင်း အစစ်ဖြစ်၍ မြတ်သော အင်္ဂါရှစ်ပါးနှင့် ပြည့်စုံသော မဂ္ဂသစ္စာ။ (ဤလေးပါးတည်း။) (ဓမ္မပဒ)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ သန္နိဓာတ်ပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

သဘာဝဘေးကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးလုပ်ငန်းများ၏ အခြေခံအုတ်မြစ်သည် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်း၊ လျော့ပါးစေခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ အားကောင်းစေရေးပင်ဖြစ်

သဘာဝဘေးကို လျော့ချနိုင်ရေးနှင့် ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်ကြရာတွင် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များနှင့် ပြည်သူ့လူထု၏ စွမ်းပကားသည် အလွန်အရေးပါ



နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၃ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၁)၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၃ သို့ ၁*

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဓာတ်ပုံပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

မန္တလေးမြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မိုးထစ်ချုန်း၍ နေရာကွက်ကျား မိုးရွာနိုင်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၃

နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ မိုးထစ်ချုန်း၍ နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့် ဖြစ်ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး မိုးထစ်ချုန်း၍ နေရာကွက်ကျား မိုးရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း (၈၀) ဖြစ်ပါသည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်အတွက် မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ဓန့်မှန်းချက်မှာ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး မိုးထစ်ချုန်း၍ နေရာကွက်ကျား မိုးရွာနိုင်ပါသည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း(၆၀) ဖြစ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အမေ့ဝင်ရောက်နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ပြည်သူတို့၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသားတံတိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန် ဆွဲဆောင်စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလူသစ်စုဆောင်းခြင်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ

၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ် မူတည်၍ လိုအပ်သလို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့ အမေ့ဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

(၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများအား ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးနေ့အခမ်းအနား၌ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များကြောင့် ထိခိုက်မှုလျော့နည်းစေရန်ကို အမြဲမပြတ်သတိပြုဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။
၂၀၂၄ ခုနှစ်ထဲတွင် ဝါကစတုရန်း တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ကိုရီးယားနှင့် အာရှတိုက်နိုင်ငံများ သဘာဝ ဥရောပနိုင်ငံများမှာပါ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် များပြားပြင်းထန်လှသည့် ရေကြီး၊ ရေလျှံမှုဖြစ်စဉ်များကို ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှု၏ ပြယုဂ်အဖြစ် တွေ့မြင်နေကြရကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် လူသေဆုံးမှုများပြားပြီး ထိခိုက်ပျက်စီးမှုကြီးမားသည့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ပေါင်း ၃၉၉ ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ လူပေါင်း ၈၆၄၇၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ ဘေးသင့်လူဦးရေ ၉၃ ဒသမ ၁ သန်းထိရှိခဲ့ပြီး စီးပွားရေးဆုံးရှုံးမှုအနေဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၂ ဒသမ ၇ ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်းကို Emergency Events Database (EM-DAT) က မှတ်တမ်းပြထားကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၄ သို့ ။

။ ရှေ့မှ အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ကော်မတီဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အသင်းအဖွဲ့များမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့် အစိုးရမဟုတ်သော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
အမှာစကားပြောကြား ဦးစွာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုကြိုခံရင်ဆိုင်နိုင်ရေးအတွက် အဓိကကျသည့် မျိုးဆက်သစ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည် တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး “အနာဂတ်မှာ ကြိုကြိုခံနိုင်ဖို့ မျိုးဆက်သစ်တို့ စွမ်းအားမြှင့်တင်ဖို့” “Empowering the

next generation for a resilient future” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် ဦးတည်ကျင့်ပေးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။ ယနေ့ ကမ္ဘာလူဦးရေသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ၈ ဒသမ ၂ ဘီလီယံရှိရာမှ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ် နှစ်လယ်တွင် ၁၀ ဒသမ ၃ ဘီလီယံအထိ တိုးပွားလာမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြကြောင်း။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု အစီရင်ခံစာ (Global Climate Report for 2023) အရ တစ်ကမ္ဘာလုံးအနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အပူချိန်သည် (၁၈၅၀ - ၁၉၀၀) ပြည့်နှစ်များကာလ စက်မှုခေတ်မတိုင်မီကာလထက် ၁ ဒသမ ၄၅ ဒီဂရီ ဆဲလ်စီးယပ်အထက် ပိုမိုမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း။ စစ်တမ်းများအရ ၂၀၂၃ ခုနှစ်သည် လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၁၇၄ နှစ်အတွင်း ကမ္ဘာ့အပူဆုံးနှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်းကို ဖော်ပြထားကြောင်း။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု ဖြစ်စဉ်တွင် အဓိကအရေးပါသည့် သစ်ပင်သစ်တောပြုန်းတီးမှုကြည့်မည်ဆိုပါက ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ ၁၀ နှစ်တာကာလအတွင်း နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှအားဖြင့် တစ်နှစ်ကို သစ်ပင် ၁၀ သန်းကျော် ပြုန်းတီးနေသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂ

စားနပ်ရိက္ခာအဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်မှုများအရ တွေ့ရကြောင်း။ ထိုသို့ ကမ္ဘာကြီးတွင် လူဦးရေ တိုးပွားများပြားလာမှုနှင့် အတူ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများချဲ့ထွင်လာမှု၊ ကမ္ဘာ့အပူချိန်မြင့်မားလာမှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှု၊ သစ်ပင်သစ်တောများပြုန်းတီးလာမှုစသည့် များပြားသော အခြေခံအကြောင်းများကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များသည် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုးတက်ဖြစ်ပွား လာနေသကဲ့သို့ ဆိုးရွားသည့် သက်ရောက်မှုများသည်လည်း ပိုမိုပြင်းထန်လာသည်ကို အားလုံးကြားသိမြင်တွေ့နေကြကြောင်း။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုများ များပြားလာသကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ၏ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကိုလည်း ဆန်းစစ်လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်လာကြကြောင်း။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေညွှန်းကိန်း (World Risk Index 2023) တွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၃ နိုင်ငံ၏ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ ဆန်းစစ်မှုပြုထားပြီး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ညွှန်းကိန်း ၄၆ ဒသမ ၈၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ညွှန်းကိန်း ၄၃ ဒသမ ၅၀၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံက

ညွှန်းကိန်း ၄၁ ဒသမ ၅၂ နှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ ညွှန်းကိန်း အမြင့်ဆုံးနိုင်ငံများအဖြစ် တွေ့ရ

ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက ညွှန်းကိန်း ၃၆ ဒသမ ၂၆ နှင့် အဆင့် (၆) နေရာတွင် ရှိကြောင်းကို ဖော်ပြထားကြောင်း။ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အလွတ်တန်းအဆင့် ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသူအား ဂုဏ်ပြုဆုတံဆိပ်ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင် မိတ္ထီလာခရိုင်ရှိ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဘေး ဝဲ၊ ယာ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ သစ်တောသယံဇာတများ ရေရှည်တည်တံ့စေရန်၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု လျော့နည်းသက်သာစေရန် ဂေဟစနစ်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်နှင့် သစ်တောထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူများတက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများကို ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာခရိုင်ရှိ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့်သာစည်မြို့နယ် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဘေး ဝဲ၊ ယာတွင် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကာ တပျော်တပါး စိုက်ပျိုးကြသည်။

အခမ်းအနား၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် သစ်ပင်၊ သစ်တောများနှင့် သစ်တောဂေဟ

စနစ်များသည် လူသားများအတွက် လိုအပ်သည့် အစားအစာ၊ သစ်၊ ဝါး၊ ကြိမ်၊ ဆေးဖက်ဝင်ပင်အစရှိသည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးကိုထောက်ပံ့ပေးနေပြီး ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းကိုလည်း ထိန်းညှိပေးခြင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ပေးခြင်းစသည့် ပတ်ဝန်းကျင်အား ထောက်ပံ့ပေးသည့် အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိပါကြောင်း၊ မိတ္ထီလာခရိုင်အတွင်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ ခရီးစဉ်လမ်းညွှန်ချက်အရ ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း၊ ရထားလမ်းဘေး ဝဲ၊ ယာတွင် ရှိ ကန္တာရသစ်ပင်များအား ရှင်းလင်း၍ ဒေသသစ်မျိုးများဖြစ်သည့် တမာ၊ ဇီး၊ သရက်ပင်များ တစ်ဖက်တစ်ဖက်စိုက်ပျိုးသွားရန် လမ်းညွှန်ချက်အရ ပြည်သူ့အင်အားရယူ၍ ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ စုစုပေါင်း ၂၃၅၇ ပင်ကို ယနေ့စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သစ်တောသစ်ပင်များသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားလုံး၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သည်ဆိုသည့် စကားနှင့်အညီ ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းတိုင်းတွင် သစ်



တောထိန်းသိမ်းရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်တို့အား အမွေပေးနိုင်ရေးတို့အတွက် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အနေဖြင့် အလေးထားကာ ကြိုးပမ်းကာ အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးပြီးအပင်များ ရာနှုန်းပြည့် ရှင်သန်ဖြစ် ထွန်းအောင်

ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းသွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်၍ သတ်မှတ်နေရာတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပေးပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်း၊ မိုင်တိုင်

အမှတ် ၃၂၀/၁ မှ ၃၂၂/၂ အထိ လမ်းဘေး ဝဲ၊ ယာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် သစ်ပင်များကို လူထုအင်အားတစ်ထောင်ကျော်ဖြင့် တပျော်တပါး စိုက်ပျိုးခဲ့ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ၂၀၂၄ခုနှစ်တွင် မန္တလေးတိုင်း

ဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လူထုဖြန့်ဖြူးပင်များအား အခမဲ့ဖြန့်ဝေ စိုက်ပျိုးခြင်းကို ပျိုးပင်ပေါင်း ၁၂၇၈၁၆ ပင်၊ မိုးရာသီလူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ၃၀ ကြိမ်၊ ပျိုးပင်ပေါင်း ၁၃၇၃၈ ပင်ကို စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မန္တလေးနေ့စဉ်)



သတင်း-စာမျက်နှာ ၆



"အနာဂတ်မှာ ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်ဖို့ မျိုးဆက်သစ်တို့ စွမ်းအားမြှင့်တင်ဖို့" အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား မန္တလေးမြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃
 “အနာဂတ်မှာ ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်ဖို့ မျိုးဆက်သစ်တို့ စွမ်းအားမြှင့်တင်ဖို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြုလုပ်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့မနက်လူပိုင်းက ချမ်းအေးသစ်မြို့နယ်ရှိ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံး မြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်သင်းဝေ၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တိုင်း



ဦးစီးမှူးများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
 အခမ်းအနား၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာ

စကားပြောကြားရာတွင် မျက်မှောက်ကာလ၌ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရပါကြောင်း၊

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကြုံတွေ့နေရပါကြောင်း၊ ၂၀၂၄ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် ပညာရေးကဏ္ဍ၌ ဘေးဒဏ်ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်သည့် ပညာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ပေးခြင်းဖြင့် ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ်များအား ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရမှုများမှ ကာကွယ်ပေးရန်နှင့် လူငယ်များ ဆိုင်ရာစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ပါးသက်သာစေရန်အတွက် ပညာရေးကဏ္ဍနှင့် လူငယ်များအား စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေး

ကဏ္ဍများ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သောနိုင်ငံဖြစ်ရေးမှာ သဘာဝဘေးများကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုလျော့ပါးနိုင်သမျှ လျော့ပါးရေးသည် အဓိကကျပါကြောင်း၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အန္တရာယ်ကို မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များအတွက် ကြိုတင်ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ရာ ကျရာကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
 ၎င်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကုလ

သမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ လျော့ချရေးဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့် UNDRR ၏ အကြီးအကဲ Mr.Kamall Kishore ၏ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ချရေးနေ့အတွက် ပြောကြားသည့် သဝဏ်လွှာသတင်းစကားကို Video Clip ၊ သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးလုပ်ငန်းမှ ဖွတ်တမ်း Video Clip နှင့် သဘာဝဘေးလျော့ပါးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး တေးသရုပ်ဖော်မှတ်တမ်း Video Clip တို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် တက်ရောက်လာသူများကို ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 (မန္တလေးနေ့စဉ်)



ရေစစ်မြုပ်ခဲ့သော ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာရှိနေအိမ်များသို့ ကလိုရင်းဆေးဝါးခြင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

မိုင်းပန် အောက်တိုဘာ ၁၃
 ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ လင်းခေးခရိုင်၊ မိုင်းပန်မြို့နယ်အတွင်း ရေစစ်မြုပ်ခဲ့သော ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာရှိနေအိမ်များသန့်စင် သန့်ရှင်းသောရေ ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကလိုရင်းဆေး

ရည်ခတ်ခြင်း စတင်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်အတွင်း ရေစစ်မြုပ်ခဲ့သော ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်ကျေးဇူးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာနိုင်လင်းထွန်း ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးမှူး ဦးသိန်းသန်းထွန်း ဦးဆောင်၍

မိခင်နှင့်ကလေး ကျောင်းကျန်းမာရေး အာဟာရဆရာမဒေါ်နန်းခမ်းမွမ်းနှင့် ကျန်းမာရေးဆရာမများက ကလိုရင်းဆေးရည်များ ခတ်ခြင်း အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသည့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများသို့ ယနေ့ညနေ ဦးစီးအောင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိခင်နှင့်ကလေးကျောင်းကျန်းမာရေးအာဟာရဆရာမထံက သိရသည်။
 (အောက်ပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



သည့်ပိစစ်သုံးသည့် သတိယူ၍ ဝန်အားမမျှ မသုံးရ။

ရုရှားသဘာဝရွက်ဖျန်းမြေဩဇာ အသုံးပြုမှုသရုပ်ပြပွဲနှင့် နေကြာမျိုးစေ့များ ပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

မကွေး အောက်တိုဘာ ၁၃
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သမဝါယမစာရင်းရေး၊ စာရင်းကိုင်သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း(မကွေး)တွင် ရုရှားသဘာဝရွက်ဖျန်းမြေဩဇာ သရုပ်ပြပွဲနှင့် နေကြာမျိုးစေ့များ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ ကကျင်းပခဲ့သည်။

ရုရှားစာရင်းရေးမှူး ဦးမင်းစောနိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး RUMA ORGANIC ရွက်ဖျန်းသဘာဝမြေဩဇာကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက ရုရှားသဘာဝရွက်ဖျန်းမြေဩဇာအသုံးပြုမှုကို လက်တွေ့သရုပ်ပြ ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများမှ

သိလိုသည်များအား မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ က နေကြာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် မြို့နယ်များသို့ နေကြာမျိုးစေ့များအား အသီးသီး ပေးအပ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊
 (အောက်ပုံ) အောင်ကို(ဖန်ခါးမြေ)





မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ရှင်းလင်း

မြစ်သား အောက်တိုဘာ ၁၃ မိုးရွာသွန်းမှုများပြားပြီး ရေကြီး ရေလျှံမှုနှင့် ရေလွှမ်းမိုးမှု ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မြစ်သား မြို့နယ်၊ ညောင်ဝန်းကျေးရွာ၊ ညောင်ဝန်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း မှာ သင်္ဘောတင်ဘာလဆန်းက ရာဂီမုန်တိုင်းအရှိန်ကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှုများပြားပြီး ရေကြီး ရေလျှံမှုနှင့် ရေလွှမ်းမိုးမှု ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မြစ်သား မြို့နယ်၊ ညောင်ဝန်းကျေးရွာ၊ ညောင်ဝန်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်အတွင်း ရေဝင် ဆောက်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခံရ)(၀၄၅)

အမြို့မြို့ အနယ်နယ်မှ မှုခင်းသတင်းများ

တရားမဝင်သယ်ဆောင်လာသော စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ယာဉ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁၃ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အထူးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျူးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြစ်ငယ်စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ မန္တလေးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်

အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း ငါးမျိုးနှင့်အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Hino Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ်တစ်စီးကို လည်းကောင်း၊ ၁၆(မိုင်)ကျောက်ချောစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တန်ဖိုးမြို့မှ မန္တလေးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းတစ်မျိုးနှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Condor Truck တစ်စီးကိုလည်းကောင်း၊ ပလိပ်မြို့ ဗြူအင်စစ်ဆေးရေးကိတ်အနီး၌ ရပ်တန့်ထားသောယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်

အထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း ၃၀၊ လုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်း ၁၁မျိုးနှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Mitdubushi Fuso Truck တစ်စီးကိုလည်းကောင်း၊ စဉ့်ကိုင်တိုးကိတ်အကျော်၌ နမ့်လန်မြို့မှ မန္တလေးမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသောယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းလေးမျိုးနှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Condor Truck ကိုလည်းကောင်း၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။(မန္တလေးနေ့စဉ်သတင်း)



ကျောက်ပန်းတောင်း-မိတ္ထီလာလမ်းတွင် (၆)ဘီးယာဉ် အထက်ရိုးတံတား လက်ရမ်းအား ဝင်ရောက်တိုက်မိ၍ ပျက်စီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၃ မိတ္ထီလာမြို့နယ်၊ ကျောက်ပန်းတောင်း-မိတ္ထီလာလမ်းမကြီး ထန်းချောက်တောကျေးရွာအနီး၊ မိုင်တိုင်အမှတ်(၈/၃)နှင့်(၈/၄)ကြားတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမှ မိတ္ထီလာမြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော CANDA အမျိုးအစား အဖြူရောင်(၆)ဘီးယာဉ်သည် အောက်တိုဘာ ၁၂ရက် နံနက်

၃နာရီခန့်က အထက်ရိုးတံတား လက်ရမ်းအား ဝင်ရောက်တိုက်မိပြီး ယာဉ်မောင်းကားရှေ့ခန်းတွင် ညှပ်နေကြောင်းသတင်းရရှိသဖြင့် မိတ္ထီလာခရိုင် မီးသတ်စခန်းမှ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ် ၁စီး၊ သီးကုန်းအမြန်လမ်း မီးသတ်စခန်းမှ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်(၁)စီးနှင့် သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ သွား

ရောက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ယာဉ်မတော်တဆ ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ ယာဉ်မောင်းအပါအဝင် အမျိုးသား ၃ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ(မရှိ)ရရှိခဲ့ပြီး သီးကုန်းအမြန်လမ်း ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှ သူနာတင်ယာဉ်ဖြင့် မိတ္ထီလာဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ကူညီပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)(၀၄၅)



အောင်မြေသာစံမြို့နယ်တွင် ငွေစက္ကူအတုများ ဖမ်းမိ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစံခရိုင်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အောင်မြေသာစံရပ်ကွက်မင်းတဲ အိကင်းရပ်ကွက်တွင် အမျိုးသား အမျိုးသမီး ၃ဦးအား တစ်သောင်းတန် ငွေစက္ကူအတုများနှင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ထားသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၁၂ရက်၊ မွန်းလွဲ ၂နာရီ ၄၅မိနစ်က အောင်မြေသာစံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲချုပ် ဇင်သော်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှတ်(၅)မြို့မ

ရဲစခန်းမှ ဒုတိယရဲချုပ် ရှယ်လိန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် အောင်မြေသာစံရပ်ကွက်၊ စလမ်း၊ ၁၉လမ်းနှင့် ၂၀လမ်းကြားတွင် ပိတ်ဆို့စစ်ဆေးနေစဉ် ၁၉လမ်းအတိုင်း အရှေ့အနောက်တန် ငွေစက္ကူအတုများနှင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ထားသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ အောက်တိုဘာ ၁၂ရက်၊ မွန်းလွဲ ၂နာရီ ၄၅မိနစ်က အောင်မြေသာစံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယရဲချုပ် ဇင်သော်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှတ်(၅)မြို့မ



ကားတစ်စီးချောင်းရေစီးနှင့်အတူ မျောပါမူဖြစ်ပွား

မကွေး အောက်တိုဘာ ၁၃ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၊ ငွေပင်ချောင်ကျေးရွာနှင့်သံလုံကျေးရွာသွားလမ်းတွင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး ငွေပင်ချောင်ချောင်း ဖြတ်မောင်းစဉ် ရေစီးနှင့်အတူ မျောပါမူ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ည ၉ နာရီခွဲဝန်းကျင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခင်းဖြစ်နေရာသို့ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့်အတူ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး လူနှင့်အခြား တစ်စုံတစ်ရာထိခိုက်မှုမရှိသော်လည်း မော်တော်ယာဉ်ရှေ့ခြမ်း ကြေမှုတ်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)(၀၅၅)

အဆိုပါ တစ်သောင်းတန်ငွေစက္ကူများအား လက်ဝယ်ထားရှိသူ ကျော်ဇင်သက်(၃၁နှစ်)၊ ဇွဲးရတီထက်(၃၂နှစ်)၊ နွယ်နီကျော်ဝင်း(၄၈နှစ်)ဆိုသူတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားပြီး အမှုတွင်း ဆက်များ စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)(၀၅၅)

ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ။

နိုင်ငံတကာ အားကစား သတင်းများ



ပေါ်တူဂီအသင်းက ပိုလန်အသင်းအား သုံးဂိုး၊ တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိ

လန်ဒန် အောက်တိုဘာ ၁၃
ယူအီးအက်စ်အေနေရှင်းလိဂ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု A ပွဲစဉ် အဖြစ် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပေါ်တူဂီအသင်းနှင့် ပိုလန်အသင်း တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပေါ်တူဂီ အသင်းက ပိုလန်အသင်းအား သုံးဂိုး၊ တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ပေါ်တူဂီ အသင်းအတွက် သွင်းဂိုး သုံးဂိုးကို ပွဲချိန် ၂၆မိနစ်တွင် ဘာနာဒိုအေးလ်ဗား၊ ပွဲချိန် ၃၇မိနစ်တွင် စီရော်နယ်လ်ဒို၊ ပွဲချိန် ၈၈မိနစ်တွင် ဘန်နာရာ (OG)တို့က အသီးသီး သွင်းယူပေးခဲ့သည်။

နည်းပြ အင်ဒီဟောင်း နယူးကာဆယ်အသင်းတွင်သာ ဆက်ရှိသွားမည်



အသင်းက နည်းပြသစ်အဖြစ် ခန့်အပ်ရန် စိတ်ဝင်စားခြင်းခံနေရသော်လည်း ၎င်းက အသင်းတွင်သာ ဆက်ရှိသွားမည်ဖြစ်သည်။

လန်ဒန် အောက်တိုဘာ ၁၃

နယူးကာဆယ်အသင်းနည်းပြ အင်ဒီဟောင်းက မိမိအနေဖြင့် နယူးကာဆယ်အသင်းမှ ထွက်ခွာမည်ဆိုသော သတင်းများသည် ကောလာဟလများသာဖြစ်ကြောင်း၊ အသင်းတွင်သာ ဆက်ရှိသွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ နည်းပြကို လက်ရှိ အချိန် အင်ဒီဟောင်းက ရွေးစင်

2024 Rolex Shanghai Masters တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ Jannik Sinner တက်ရောက်

ရှန်ဟိုင်း အောက်တိုဘာ ၁၃
တရုတ်နိုင်ငံ၊ ရှန်ဟိုင်းမြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်လျက်ရှိသော အမျိုးသားတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် 2024 Rolex Shanghai Masters တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ အီတလီတင်းနစ်ကစားသမား Jannik Sinner တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ အီတလီ တင်းနစ်ကစားသမား Jannik Sinner သည် 2024 Rolex Shanghai Masters တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် ချက်တင်းနစ်ကစားသမား Tomas Machac အား ၆-၄၊ ၇-၅ ဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဗိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ တက်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



2024 Rolex Shanghai Masters တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲတွင် အီတလီတင်းနစ်ကစားသမား Jannik Sinner နှင့် ဆားဘီးယားတင်းနစ်ကစားသမား Novak Djokovic တို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည်ဖြစ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) (NGB)

အဲရစ်ဆင်အား အေဂျက်စ်အသင်း ခေါ်ယူဖွယ်ရှိနေ



မည် ဝါရင့် ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်အား ခေါ်ယူသွားဖွယ်ရှိနေသည်။ အသက်(၃၂)နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမားသည် အေဂျက်စ်အသင်းနှင့်အတူ ၂၀၂၂-၂၀၂၃မှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘောလုံးရာသီအထိ ပြိုင်ပွဲစုံ ပွဲ ၈၀ ကစားကာ ခြောက်ဂိုး သွင်းယူပြီး ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အေဂျက်စ်အသင်းက ခေါ်ယူရန် စီစဉ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်ကိုယ်တိုင်ကလည်း မန်ချက်စတာယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်း ထပ်မံတိုးမည်မဟုတ်ဘဲ အသင်းမှ ထွက်ခွာသွားဖွယ်ရှိကြောင်းလည်း သတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် အေဂျက်စ်အသင်းအနေဖြင့် ကွင်းလယ်ကစားသမား အဲရစ်ဆင်အား ခေါ်ယူသွားမည်လားဆိုသည်မှာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ (အပေါ်ပုံ) (NGB)

ဂျီရယ်လ်မာတစ် ဘောလုံးကစားသမားဘဝမှ အနားယူ

လီဗာပူး အောက်တိုဘာ ၁၃
လီဗာပူးအသင်းနှင့် ကင်မရွန်းလက်ရွေးစင်အသင်း နောက်ခံကစားသမားဟောင်း ဂျီရယ်လ်မာတစ် ဘောလုံးကစားသမားဘဝမှ အနားယူခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အဆိုပါ နောက်ခံကစားသမားသည် လီဗာပူးအသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးပြီး နောက် အသင်းလက်မှတ်ဖြစ်ကာ အသင်းသစ်ရှာဖွေခြင်းမရှိတော့ဘဲ ဘောလုံးကစားသမားဘဝမှ အနားယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျီရယ်လ်မာတစ် ဘောလုံးကစားသမား ဘဝမှ အနားယူပြီးနောက်

နည်းပြသင်တန်းများတက်ရောက်ပြီး နည်းပြတစ်ဦးအဖြစ် ဘောလုံးလောကသို့ ဖြန်လှည့်ဝင်ရောက်လာဦးမည်လည်းဖြစ်သည်။ (အောက်ပုံ) (NGB)



အယ်လ်ဗာဂျီဗာနန်ဒက်အား ခေါ်ယူရန် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ အပြိုင်စိတ်ဝင်စား

မက်ဒရစ် အောက်တိုဘာ ၁၃
စပိန်လာလီဂါကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့သည် ဘင်ဖီကာအသင်း နောက်ခံကစားသမား အယ်လ်ဗာဂျီဗာနန်ဒက်အား ခေါ်ယူရန်အပြိုင်စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိသည်။

အသက်(၂၁)နှစ်အရွယ်ရှိ နောက်ခံကစားသမားသည် ဘင်ဖီကာအသင်းနှင့်အတူ ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီတွင် ပြိုင်ပွဲစုံ ၉ ပွဲကစားကာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် စပိန်လာလီဂါကလပ်အသင်းများက ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားလာခြင်းဖြစ်သည်။



ဘင်ဖီကာအသင်းကလည်း အယ်လ်ဗာဂျီဗာနန်ဒက်အတွက် မည်လဲဆိုသည်မှာ စောင့်ကြည့်ရသင့်တော်သည့် ပြောင်းရွှေ့ဈေးနှုန်းရရှိပါက ရောင်းချသွားဖွယ်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့် ရိုးရဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတို့ အနေဖြင့် လာမည့် ဆောင်းရာသီ ဈေးကွက်အတွင်းတွင် ဘင်ဖီကာအသင်းထံမှ အယ်လ်ဗာဂျီဗာနန်ဒက်အား မည်သည့်အသင်းက လက်ဦးမှ ရရှိအောင် ခေါ်ယူနိုင်မည်လဲဆိုသည်မှာ စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ (ဝဲပုံ) (NGB)

နိုင်ငံတကာဘောလုံးခြေစမ်းပွဲစဉ်များ		နိုင်ငံကျွ
ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်
၁၄-၁၀-၂၀၂၄	မုန်းလွဲ ၁၂:၃၀နာရီ	နယူးဇီလန် - မလေးရှား
တနင်္လာနေ့		

ယူအီးအက်စ်အေ နေရှင်းလိဂ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(အုပ်စုအဆင့်)ပွဲစဉ်-၄ နိုင်ငံဗွာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	လိဂ်	အုပ်စု	ပွဲစဉ်	ပ-ကျော့ရလဒ်
၁၄-၁၀-၂၀၂၄	ည ၀၈:၃၀နာရီ	B	၁	ငျက်ဂျီယာ - အယ်စ်ဘေးနီးယား	အယ်စ်ဘေးနီးယား ၀-၁ ငျက်ဂျီယာ
■	■	C	၁	အာဘီဂျင်ဂျန် - အိုဗင်ဂျီယား	အိုဗင်ဂျီယား ၂-၀ အာဘီဂျင်ဂျန်
၁၅-၁၀-၂၀၂၄	နံနက် ၀၈:၃၀နာရီ	A	၂	ဘယ်လ်ဂျီယံ - ပြင်သစ်	ပြင်သစ် ၂-၀ ဘယ်လ်ဂျီယံ
■	■	A	၂	အီတလီ - အစ္စတုရ	အစ္စတုရ ၁-၂ အီတလီ
■	■	A	၃	ဘောစနီးယား - ဟန့်ဂေရီ	ဟန့်ဂေရီ ၀-၀ ဘောစနီးယား
■	■	A	၃	ဂျာမနီ - နယ်သာလန်	နယ်သာလန် ၂-၂ ဂျာမနီ
■	■	B	၁	ယူကရိန်း - ချက်	ချက် ၃-၂ ယူကရိန်း
■	■	C	၁	အယ်စ်ဘေးနီးယား - ဆွီဒင်	ဆွီဒင် ၃-၀ အယ်စ်ဘေးနီးယား
■	■	B	၄	အိုဗင်ဂျီယာ - တူဂိုယံ	တူဂိုယံ ၃-၁ အိုဗင်ဂျီယာ
■	■	B	၄	ထရင်နီ - ယူဂိုစလားဗီးယား	ယူဂိုစလားဗီးယား ၁-၂ ထရင်နီ

ထိုင်းဘူရင့်ပလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ(တတိယနေရာလှည့်ပွဲနှင့် ဗိုလ်လှည့်ပွဲ) နိုင်ငံဗွာ

ယှဉ်ပြိုင်ရက်	အချိန်	ပွဲစဉ်	ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား
၁၄-၁၀-၂၀၂၄	ည ၄:၀၀နာရီ	တဂျီကစုတန် - ဖိလစ်ပိုင်	တတိယနေရာလှည့်
■	ည ၇:၀၀နာရီ	ဆီးရီးယား - ထိုင်း	ဗိုလ်လှည့်



မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ်တော်ဘုရားနှင့် စန္ဒာမုနိဘုရား (၁၃၄)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃
မန္တလေး ရတနာပုံမြို့တည် နန်းတည်၊ ပဉ္စမသင်္ဂါယနာတင် ဘဝရှင်မင်းတုန်းမင်းတရားကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်တော်မူခဲ့သော မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ် တော်ဘုရားနှင့် စန္ဒာမုနိဘုရားတို့ ၏ (၁၃၄)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲ တော်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မန္တလေး၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဒေါ်နာဘွားရပ်ကွက်၊ ၁၀လမ်း နှင့် ၁၂လမ်းကြား၊ ၆၂လမ်းနှင့် ၆၆လမ်းကြားရှိ အဆိုပါ ကုသိုလ် တော်ဘုရား မှ ခံဉ်းရေတွင် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်း

ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ စည်ပင် သာယာရေးရာဝန်ကြီး ဦးကျော် ဆန်းလှူးရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင် ကျော်စိုး၊ ဥပဒေချုပ် ဦးမြင့်အောင်၊ တိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေး ဦးစီးမှူး ဦးကျော်လှိုင်၊ အောင်မြေ သာစံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေး ဦးအောင် ဆွေနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကုသိုလ် တော်ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန် မြင့်၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်သန်း နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ မန္တလေးတောင် ဂေါပကအဖွဲ့၊ ကျောက်တော်ကြီး ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြ

သည်။ အစီအစဉ်အရ တိုင်းဒေသ ကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာ ရေးရာဝန်ကြီးလှူးရေးရာဝန်ကြီး၊ ဥပဒေချုပ်၊ အောင်မြေသာစံခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းတို့က (၁၃၄) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော် အား ရွှေကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေး ကြပြီး အမှတ်တရ စုပေါင်းဓာတ် ပုံရိုက်ကူးကြသည်။ ထို့နောက် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် မဟာလောကမာရဇိန် ကုသိုလ်တော်ဘုရားအား ဖူးမြော် ကြည်ညိုကြွေးကား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်းဆီစီးများ ဆက်ကပ်ပူဇော်

ကြကာ စေတီတော်အား လှည့် လည်ဖူးမြော်ကြသည်။ အဆိုပါကုသိုလ်တော်ဘုရား ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် သီတင်းကျွတ်လဆန်း ရက်မှ လပြည့်ကျော် ၃ရက်အထိ ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး သံဃဒါန ဆွမ်း သပိတ်လုံးလောင်းလှူပွဲကို လပြည့် ကျော် ၂ရက်(အောက်တိုဘာ ၁၉) ရက် နံနက်အရက်တက်တွင် ကုသိုလ်တော်ဘုရား ရင်ပြင်တော် ၌ သံဃာတော် အပါး ၂၇၀၀ တို့ အား ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်း၊ လှူဖွယ် ဝတ္ထုများနှင့်ကမ္မဋ္ဌများကို နှစ်စဉ် မပျက် လောင်းလှူပူဇော်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
(အပေါ်ပုံ) (၀၉၃)



ဆောင်းဒါးရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသိပ္ပံ (၃)လပတ်စာမေးပွဲများ ပြေဆို

အမရပူရ အောက်တိုဘာ ၁၃
ဆောင်းဒါးရက်ကန်းနှင့် အသက် မွေးပညာသိပ္ပံတွင် အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု (ပုံမှန်)သင်တန်း ခြောက်မျိုးအား ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးလျက်ရှိ သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းများ အနက် လက်ရက်ကန်း ခြောက်လ သင်တန်း သင်တန်းသားသင်တန်း သူများ၊ ရိုးရာလှူဒါန်းရာကျ အဆိုတ် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ သည် (၃)လပတ်စာမေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ရက်မှ ၁၁ရက်

အထိ အဆိုပါ ရက်ကန်းကျောင်း စာမေးပွဲများတွင် ပြေဆိုလျက် ရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ)
စာမေးပွဲဖြေဆိုရက် တတိယ ရက်တွင် လက်ရက်ကန်းခြောက်လ (ဒုတိယအကြိမ်)သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများသည် အထည် ဒီဇိုင်းဘာသာရပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ရိုးရာလှူဒါန်းရာကျအဆိုတ် ၆လ (ဒုတိယအကြိမ်) သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများသည် ဒီဇိုင်းနှင့် ပတ်စာဘာသာရပ်ကို ဖြေဆိုခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ (၀၄၅)

ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုကြောင့် ထိခိုက်စပါးခင်းများအား ပြန်လည်ကုစားရန် သွင်းအားရများ ထည့်သွင်းခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြ

ကျောက်ဆည် အောက်တိုဘာ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်ကျောက်ဆည် မြို့နယ်တွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုကြောင့် ထိခိုက်စပါးခင်းများအား ပြန်လည် ကုစားရန် သွင်းအားရများ ထည့် သွင်းခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပတ္တာကျေးရွာ တောင်သူ ဦးစိုးလင်း စိုက်ပျိုးထားသော ကွင်းအမှတ်(၂၀၉-ခ)၊ ဦးပိုင် အမှတ်(၀၃/၂) စရာမင်းစပါးမျိုး စိုက်ပျိုးထားသည့် လယ်(၂)ဧက တွင် ကျင်းပသည်။
ကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် ကျောက် ဆည်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြေတာဝန်ခံနှင့် မျိုးစေ့တာဝန်ခံ များဖြစ်သည့် ဒေါ်နီရီဋ္ဌေးနှင့်ဒေါ်နီ နီဋ္ဌေးတို့က ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု ကြောင့်

ထိခိုက်သောလယ်ယာ မြေများ ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းရာတွင် လိုက်နာရမည့်အကြောင်းများနှင့် သီးနှံများ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးရာတွင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် နည်း လမ်းများအကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ ကြောင်းနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ရေကြီးနစ်မြုပ် ထိ ခိုက်ခဲ့သည့် တောင်သူများအား သွင်းအားရများ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ခဲ့ပြီး တောင်သူ ဦးစိုးလင်းစိုက် ပျိုးထားသည့် ထိခိုက်စရာမင်း စပါးစိုက်ခင်းများအား ပြန်လည် ကုစားသည့်အနေဖြင့် သွင်းအားရ များအား စုပေါင်းကြပတ်ခြင်း များ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
(၄၀၅)

တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)တွင် တိုင်းရင်းဆေးပညာ စဉ်ဆက်မပြတ် ပညာပေးရေးအစီအစဉ် ကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃
တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်း ရင်းဆေးဆရာအသင်း(မန္တလေး) တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ် ကျင်းပသော တိုင်းရင်းဆေးပညာ စဉ်ဆက် မပြတ် ပညာပေးရေးအစီအစဉ် (၁၂၀)ကြိမ်မြောက် CTME အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက် ၉နာရီက မန္တလေး မြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် တိုင်း ရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) တွင် နှင်းသဘင်ခန်းမတွင် ကျင်းပ သည်။
CTME အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိများအဖြစ် ပါမောက္ခ ဦးအောင်ကျော်မင်း၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး(ငြိမ်း)အနာပေါက်ကုသမှု ပညာဌာန တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)၊ ဦးစိုးလှိုင် တိုင်း ဒေသကြီးဦးစီးမှူး(ငြိမ်း) မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးတို့က ဆောင်ရွက် ကြပြီး သဘာပတိပါမောက္ခ ဦးအောင်ကျော်မင်းက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားသည်။
ထို့နောက် တိုင်းရင်းဆေး တက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ်(စီမံ) ဦးတင်လွင် က အခမ်းအနားဖြစ်မြောက်ရေး

ကူညီပံ့ပိုးပေးသော ဦးခင်မောင် ကြည်၊ ဒေါ်ခင်စန်းလှနွယ်(သီဟ ရာဇာဆေးတိုက်) အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာကို ပေးအပ်သည်။
ဆက်လက်၍ သက်တန့် အနာနှင့် သက်တန့်ဆေးအကြောင်း သိကောင်းစရာများ အကြောင်းကို ဒေါ်အောင်လှစိန်၊ နည်းပြ အနာပေါက် ကုသမှုပညာဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေး တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)က ဟော ပြောပြီး တက်ရောက်လာသူများ က သိလိုသည်များ၊ မေးမြန်းမှု များအပေါ် ပြန်လည်ဖြေကြားကြ သည်။
အခမ်းအနားသို့ တိုင်းရင်း ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ်(သင်ကြား) ပါမောက္ခ ဌေးလှိုင်၊ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ဆရာဆရာမများ၊ ဖော်ကွန်းထိန်း ဦးမြင့်အေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်း ရင်းဆေးဆရာအသင်း(မန္တလေး) တိုင်းဒေသကြီး) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင် ဝင်းနိုင်၊ အမှုဆောင်များတိုင်းရင်း ဆေးတက္ကသိုလ် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ ဖိတ်ကြားထား သူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) (၀၇၀)



ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အဝတ်အထည်များ လှူဒါန်း ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်းများ မှုလေ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီ သို့ ရေဘေးသင့် ပြည်သူများ အတွက် အဝတ်အထည်များ လှူဒါန်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ချမ်းအေးသာစံ မြို့နယ်၊ လမ်း၇၀၊ ၂၇လမ်းနှင့် ၂၈လမ်းကြားရှိ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှု ကော်မတီရုံးတွင် ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ လှူဒါန်းပွဲတွင် Ayeyarwaddy International School Youths ForYouths အဖွဲ့မှ ရေဘေး သင့်ပြည်သူများအတွက် အဝတ် အထည်များ လာရောက်လှူဒါန်း ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသိန်းထွန်းဆောင်

က လက်ခံရယူပြီး တိုင်းဒေသ ကြီး ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှူးဦးကျော် ကျော်က Youths ForYouths အဖွဲ့ဝင်များအား ကြက်ခြေနီ အကြောင်း သိကောင်းစရာမြန်မာ နိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းနှင့်ကြက် ခြေနီအမှတ်အသားအကြောင်း၊ ရေဘေးသင့်ဒေသများတွင် ကြက် ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆောင်ရွက် နေသည့် လူမှုကရုဏာလုပ်ငန်း များကို မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများဖြင့် မျှဝေခဲ့သည်။
ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ အတွက် လှူဒါန်းလိုပါက မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး ကြက်ခြေနီ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဖုန်း ၀၉- ၂၀၅၁၃၄၅၊ ၀၉-၉၇၇၁၁၅၆၃၈ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်ပြည်သူ



ရေနံချောင်းမြို့နယ်ရှိ ကိုင်းမြေနုများတွင် ဆောင်းသီးနှံငရုတ် စတင်စိုက်ပျိုး

ရေနံချောင်း အောက်တိုဘာ ၁၃ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်ရှိ ကိုင်းမြေနုများ၌ ငရုတ်ကို စတင်၍ အဓိကထား စိုက်ပျိုးနေကြပြီဖြစ်ကြောင်း တောင်သူများထံက သိရသည်။

ကျွန်တော်တို့ ကိုင်းမြေနုများမှာ ငရုတ်ကို အဓိကထား၍ စိုက်နေကြပါတယ်။ ငရုတ်စိုက်ရာမှာ ငရုတ်ပျိုးပင်ကိုတော့ အပြင်က ဝယ်သုံးကြပါတယ်။ ငရုတ်ပျိုးဈေးမှာ အလျားအလှည့်

ဝါးတစ်ပြန်၊ အနံ့ လူကြီးလက်တစ်တောင်ပါ ပျိုးပေါင်တစ်ခုလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ကနေ ၂၀၀၀၀၊ ဝန်းကျင်ဝယ်ရပြီး ယခုတစ်ပတ်မှာစိုက်နေကြပါပြီ ဟု ဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

နှစ်စဉ် ငရုတ်ကိုစိုက်ပျိုးကြပြီး ငရုတ်သီးပေါ်ချိန်၌ ပွဲရုံ၊ ပွဲစား၊ ငရုတ်သီးခြောက်အရောင်းဆိုင်၊ ခွဲခြမ်းစက်များက ဝယ်ယူသောကြောင့် အရောင်းအဝယ် လိုက်ခဲ့သည်။

ယခင်နှစ် ဆောင်းသီးနှံငရုတ်ကို စက ၅၂၉စက စိုက်ပျိုးပြီးခဲ့ကြောင်း ရေနံချောင်းမြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၄၇၂)



၆၂လမ်း၊ မနော်ဟရီလမ်းမှ မြဝတီမင်းကြီးလမ်းအထိ နိုင်လွန်ကတ္တရာခင်း၊ ပလက်ဖောင်းနှင့် လမ်းကာတုံးများ အသစ်လဲလှယ်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် စီမံချက်များချမှတ်၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာလဆန်းမှစတင်ပြီး မန္တလေးမြို့တောင်မြောက်လမ်းမကြီးဖြစ်သော ၆၂လမ်း၊ ၃၅လမ်းမှ မနော်ဟရီလမ်းအထိ လမ်းဘေးဝဲယာပလက်ဖောင်းများ အသစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ လမ်းကာတုံးများ အသစ်

လဲလှယ်ခြင်း၊ သစ်ပင်ကြီးများ၏ အမြစ်များ ထိုးဝင်မှုကြောင့် ပျက်စီးနေသော ရေမြောင်းများအား အသစ်ပြုပြင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အောက်တိုဘာပထမပတ်တွင် ပြီးစီးခဲ့သည်။ အလားတူ ယာဉ်ကြောအမှတ်အသားများလည်း ရေးဆွဲပေးလျက်ရှိသည်။ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ၆၂လမ်း၊ မနော်ဟရီလမ်းနှင့် မြဝတီမင်းကြီးလမ်းကြားတွင်လည်း မိုးရာသီလမ်းပေါ် ရေတင်မှုမရှိစေ

ရေး၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် အောက်တိုဘာလဆန်းမှစတင်ကာ ထပ်ပိုးလွှာတင်ပြီး၊ လမ်းသားချွဲကာ ပေ ၆၀ အကျယ် နိုင်လွန်ကတ္တရာ လမ်းခင်းလျက်ရှိသည်။ အလားတူ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ၆၅လမ်း၊ မြဝတီမင်းကြီးလမ်းမှ ၁၁၅လမ်းအထိ လမ်းသားတိုးချဲ့၍ ပေ ၃၀ အကျယ် နိုင်လွန်ကတ္တရာလမ်းခင်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) (၀၄၅)



အလှပယောင်းတိုင်များ ပြုလုပ်နည်းသင်တန်းဖွင့်

တပ်ကုန်း အောက်တိုဘာ ၁၃ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်ဥက္ကဋ္ဌရခိုင်တပ်ကုန်းမြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသည့် အလှပယောင်းတိုင်ပြုလုပ်နည်းသင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် ဖွန်းလွှဲပိုင်းက အဆိုပါဦးစီးဌာနရှိ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (Community Centre) ခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် နည်းပြအဖြစ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်တင်တင်ခိုင်၊ ဗဟိုပုံကွမ်းကျင်-၂ ဦးတင်စိုးလွင်တို့က မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများအသုံးပြု၍ ဖယောင်းအရည်ကျိုနည်း၊ အရောင်ရောစပ်နည်း၊ ဖယောင်း

အရည်များ ဝိုက်အတွင်း လောင်းထည့်နည်း၊ မီးစာထည့်နည်းနှင့် အလှပယောင်းတိုင် ပြုလုပ်ပုံအဆင့်ဆင့်တို့ကို တက်ရောက်သင်ကြားသူများအား လက်တွေ့သင်ကြားပြသပေးခဲ့သည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်ရုံးအနေဖြင့် ပြည်သူများ အသိပညာဗဟုသုတများရရှိစေရန် Online မှ တစ်ဆင့် အသိပညာပေး အစီအစဉ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု သင်တန်းများကိုလည်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်တွင် ဝါးနက်ဆင်စခန်းသို့ လည်ပတ်ကြမည့် ခရီးသွားများအတွက် ပြင်ဆင်ထား

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ သီတင်းကျွတ်ရုံးပိတ်ရက်နှင့် ကျောင်းပိတ်ရက်များတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝါးနက်ဆင်စခန်းသို့ လာရောက်လည်ပတ်ကြမည့် ခရီးသွားများအတွက် အနားယူအပန်းဖြေနိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ယင်းဆင်စခန်းတာဝန်ခံက ပြောသည်။

လပြည့်လကွယ်အခါကြီးရက်ကြီးများနှင့် ရုံးပိတ်ရက်များတွင် ဆင်စခန်းသို့ လာရောက်လည်ပတ်သူ ပုံမှန်ရက်ထက် ပိုမိုများပြားပြီး ဆင်အကြောင်း လေ့လာနိုင်မည့် ဆင်စခန်း ပြတိုက်ငယ်တစ်ခုဖွင့်လှစ်ပြသ

ထားသည်။

လာရောက် အပန်းဖြေ၊ လာရောက်လည်ပတ်ရင်းနှံ ဆင်အကြောင်းလေ့လာနိုင်ဖို့အတွက် အရိပ်ကောင်းတဲ့ နေရာတွေမှာ ခရီးသွားတွေ နားနေနိုင်ဖို့ ဘန်ဂလိုပုံစံမျိုးတွေ၊ ခံတုံးလျားတွေ၊ လူအများနားနေဆောင်တွေနဲ့ မိသားစုလိုက်၊ အဖွဲ့လိုက် နားနေဆောင်တွေ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ၁၂ အပြင် ကလေးတွေအတွက် ကစားဖို့နေရာတွေလည်း စီစဉ်ထားပါတယ် ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

မိသားစု(သို့မဟုတ်)အဖွဲ့လိုက် နားနေနိုင်ရန်နေရာမှာ ယခင်ရှိပြီးထက် နေရာ လေးနေရာ ထပ်တိုးပြုလုပ်ထားသဖြင့်

စုစုပေါင်း ခြောက်ခုရှိ၍ စည်သူညီပေါင်း ၂၀ ဦးခန့် နားနေနိုင်သည့် အဆောင် သုံးခု၊ သစ်သားထိုင်ခုံများ၊ ကွန်ကရစ်ထိုင်ခုံများ ပြုလုပ်ပေးထားကြောင်း၊ ဆင်စခန်းမိသားစုစိုက်ပျိုးထားသော တစ်ပိုင်တစ်နိုင် အော်ဂဲနစ်သီးနှံစိုက်ခင်းမှ သီးနှံများကိုလည်း အသုံးပြုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ဆင်စခန်းမိသားစုရဲ့ သီးနှံစိုက်ခင်းမှာ ချည်ပေါင်ပင်၊ ရုံးပတီသီးပင်၊ ရွှေးတောက်ပင်၊ ပိန္နဲပင်၊ သဘောပင်အပြင် မန်ကျည်းပင်ငယ်တွေ တန်းလျက်စိုက်ပျိုးထားတယ်။ စိုက်ခင်းထဲမှာ အပန်းဖြေအနားယူနိုင်သလို လိုအပ်ရင် ခူးဆွတ်အသုံးပြုနိုင်ပါတယ် ဝါးနက်ဆင်စခန်းတွင် ဆင်စုစုပေါင်း

ဆင် ကိုးကောင်ရှိရာ ဆင်အမနှစ်ကောင်သည် ဆင်ကလေးလွယ်ထားရပြီး တစ်ကောင်မှာ ဆင်ပေါက်ကလေး၏ မိခင်ဖြစ်နေသဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးပြီးဆောင်အနားပေးထားရာ ကျန်သည့် ဆင်ခြောက်ကောင်မှ ဘောလုံးကန်ခြင်း၊ ဆင်နှစ်ကောင်တွဲ၍ လမ်းလျှောက်ခြင်း၊ ပုသိမ်ထီးဆောင်းပြခြင်း၊ သဲစုဘာဂျာမူတ်ပြခြင်းစသည့် ဖျော်ဖြေမှုများဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးမည်ဖြစ်သည်။

ဆင်စခန်းကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ပိတ်ရက်မရှိ ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ဝင်ကြေးအဖြစ် ပြည်တွင်းစည်သည်တစ်ဦးလျှင် အရွယ်မရွေး ငွေကျပ် ၁၀၀၀၊ ပြည်ပခရီးသွားတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၊ ပြည်တွင်းစည်သည်များအတွက် ဆင်စီးခမှာ ခရီးတို ၃၀၀၀ ကျပ်၊ ခရီးရှည် ၅၀၀၀ ကျပ်၊ ပြည်ပခရီးသွားများအတွက် ဆင်စီးခမှာ ခရီးတို၊ ခရီးရှည် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ပုံ) (မန္တလေးစေ့စဉ်-၉)



စာပတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ်

တောင်တွင်းကြီး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရေးဦးစီးဌာန (Community Centre) ခန်းမ၌ ယမန်နေ့ မနက် ၈ နာရီခွဲက စာပတ်ရိုက်မြှင့်တင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပ



ပုံရွာမြို့တွင် အကြိမ်(၉၀)ပြောက် စာပတ်ရိုက်ကျင်းပ

စစ်ကိုင်း အောက်တိုဘာ ၁၃ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုံရွာ မြို့တွင် အကြိမ်(၉၀)ပြောက် စာပတ်ရိုက်ကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပုံရွာခရိုင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန (Community Centre) ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

ပုံရွာခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအနေ နှင့် စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေး၊ ပြည်သူများ စာဖတ် ရိုက် မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ဟု ပုံရွာခရိုင်ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူး ဦးမြင့်နိုင်က ပြောကြားသည်။

စာဖတ်ပိုင်းတွင် စာရေးသူ ခင်စောတင်ရေးသားသည့် စွန့်စား မှုဆီသို့ ခြေတစ်လှမ်းနှင့် အတွေး အမြင်စာစုများ စာအုပ်ကို ဖတ်ရှု ဆွေးနွေးကြခြင်းဖြစ်သည်။ စာဖတ် ပိုင်း၏အဖွင့်အမှာစကားကို ပုံရွာ

နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ရေးဦးစွာ အခြေခံပညာဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်အေးမိုးမိုးမြင့်က စာပတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ပြု လုပ်မည့်အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင် သည့်ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက် ရမည့် အခြေအနေများအား ရှင်း လင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာ

ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ စွန့်စားမှုဆီသို့ ခြေတစ်လှမ်းနှင့် အတွေးအမြင် စာစုများစာအုပ်တွင် ဘာသာပြန် ဆောင်းပါးပုဒ်ရေ(၃၈)ပုဒ် ပါဝင်



ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ကလေးကျေးရွာတွင် မြစ်မိရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်းဌေးများ (တတိယအကြိမ်) ထုတ်ချေးပေး

ကျောက်ဆည် အောက်တိုဘာ ၁၃ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်၊ ကျောက်ဆည် မြို့နယ်တွင် ပြည်သူများ လူမှု စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တစ်နိုင်တပည့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ အရောင်း အဝယ်ကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ အရင်း မပျောက် မ, တည်လည်ပတ်ရန်ပုံ ဌေးကျပ် သိန်း ၃၀၀ ထုတ်ချေး ပြီး မြစ်မိရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက ကလေးကျေးရွာ တွင် မြစ်မိရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ဌေးများ(တတိယအကြိမ်) ထုတ် ချေးပေးခဲ့သည်။

ထိုသို့စီမံကိန်းချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးရာတွင် မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှုက ကျေးရွာ မြစ်မိရောင် စီမံကိန်းကော်မတီ ဝင်များ၊ ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံ ပြီး ကလေးကျေးရွာသည် စိုက် ပျိုးရေးကိုအခြေခံသည့် ကျေးရွာ ဖြစ်သောကြောင့် ဒေသတွင်း စားသုံးဆီဖူလုံပိုလျှော့ ဆီထွက်



လောကဓံစွန့်ဆန် ရှုန်းထမာန်

- * လောကဓံမူ၊ ကြောင်းပြုမှန်စေ ဘုရားမြှောက်ကြား၊ တရားမြတ်တွေ လိုက်နာပြုကျင့်၊ ဉာဏ်ဆင့်ဆောင်လေ ဝင့်ဆင်းရဲ၊ စဉ်ပြုပျက်သွားပေ ။
- * သံဃာဆည်းကပ်၊ ပေးအပ်လျှမည် မိဘကျေးဇူး၊ ဆံဦးထိပ်တည် ပြည့်စုံကြွယ်ဝ၊ အေးမြဝေစည် လျှောက်နေသောလမ်း၊ မပမ်းချမ်းသာသည် ။
- * ဆရာဂုဏ်မြတ်၊ သီတတ်စေရန် ချိန်ခါမလပ်၊ ပေးဆပ်ခါပျော် ဝပ်တွားရိုကျိုး၊ ထမ်းပိုးဆောင်သော် မြင့်ကြွန်း၊ တက်လှမ်းတောက်ပကျော် ။
- * ခြေမြင်ချင့်တွေ၊ မနေးပေတယ် ဖြစ်ပြီးပျက်တယ်၊ သိမှတ်ဉာဏ်ကြွယ် ခန္ဓာအိမ်ကြီး၊ လောင်မီးသို့နယ် မာန်မာန၊ ငြိမ်းမှ ပြစ်ကင်းမယ် ။
- * မရပ်မနား၊ လျှောက်သွားလမ်းတွင် မေတ္တာမျှလောင်၊ မိတ်ပေါင်းချစ်ခင် ဖယ်ခွာဒေါသ၊ မောဟကင်းစင် ကမ်းလက်တွဲ၊ ခိုင်မြဲပျော်ရွှင် ။
- * အနန္တဂိုဏ်၊ ခြံသိုင်းဂုဏ်ရှိန် မှန်စွာဆက်ထမ်း၊ ထက်နန်းရေဝိန် ဖြစ်တည်ဒုက္ခ၊ ကင်းပပျောက်မိန် ရှင်သန်သက်၊ ထက်မြက်ဝင်းလျှပ်ထိန် ။
- * ချမ်းသာသူခ၊ တည်ရစေအောင် မှောင်ကိုခွင်း၊ ကြည့်လင်းစိတ်အောင် မကောင်းဖယ်ရှား၊ ဉာဏ်အားထွန်းပြောင် ပြည့်စုံလျှမ်း၊ မင်္ဂလမ်းအထွင်ခေါင် ။ ။

သူ့ထက်ဆန်း(မန္တလေး)



လာပါက တန်ပြန်မှုအားကောင်း ကျေးဇူးများ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သော လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ ပေါ် သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ပေါက်လာခြင်း စသည့်အကျိုး (၄၅၅)

သတင်းပဒေသာ

ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ စာပတ်ဝိုင်းဆွေးနွေး

စာအုပ်စာပေများ ဖတ်ရှုလေ့လာခြင်းဖြင့် ရရှိသည့် အတွေးအမြင်ဗဟုသုတများကို စာပတ်သုအချင်းချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးနိုင်ရန်အတွက် နေပြည်တော်စာရေးဆရာများ၊ စာရေးဆရာမများနှင့် စာပေဝါသနာရှင်များက စာရေးဆရာမစင် (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်) ရေးသားထားသည့် 'အိမ်အပြန်မွေးနေ့လက်ဆောင်နှင့် အတွေးသစ်ဆောင်းပါးများ စုစည်းမှု' စာအုပ်ဖြင့် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဇေယျသီရိမြို့နယ်ရုံး ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ စာပတ်ဝိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းပံ့ပိုးမှုနှင့် ထောက်ပံ့ငွေပေး ပေးအပ်

မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မျောပါသွားသည့်နေ့အိမ် ၁၉၄ လုံးနှင့် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း မျောပါပျက်စီးသွားသည့် နေအိမ် ၂၉၇ လုံးအတွက် ပစ္စည်း ၁၆ မျိုးပါ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းပံ့ပိုးမှုများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကို ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဝက်ကုန်းကျေးရွာ အောင်မေတ္တာကျောင်းတိုက်နှင့် သရက်သမိန့်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်တို့၌ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြို့သစ်မြို့နယ်တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သက်ကြီးရွယ်အိုများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အသက် (၁၀၀)နှစ်နှင့်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၉ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများနှင့်တာဝန်ရှိသူများက ရပ်ကွက်၊ကျေးရွာများရှိ ဘိုးဘွားများ၏ လက်ဝယ်အရောက် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးခရိုင်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ နံနက် ၇နာရီမှ ညနေ ၆နာရီထိ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအသီးသီး၌ လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကမ်းပြိုဘေးသင့်ခဲ့သူအား ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဂေါမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ရက်ကဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မြစ်သာမြစ်ရေတိုက်စား၍ ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် ကမ်းပြိုဘေးသင့်ခဲ့သည့် ဦးပြားဖေ၏ အိမ်ခြေ ၁လုံးနှင့် အိမ်ထောင်စု ၁စု လူဦးရေ ၇ဦးအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးအပ်မှုကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂နာရီခွဲက မြို့မရပ်ကွက်ရှိ ဒက္ခိဏာရာမတောင်ကုန်းကျောင်းတိုက်တွင် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဒေသခံတောင်သူအသိပညာပေး ဟောပြော

မကွေးခရိုင်တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ခေတ်မီစံပြကျေးရွာထောင်ရေးစီမံကိန်း ရည်ရွယ်ချက်အနေဖြင့် ကန်လှကန်အုပ်စု၊ ခေတ်မီစံပြကန်လှကန်ကျေးရွာတွင် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်(၆)ရပ်အနက် ဒေသခံတောင်သူ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉နာရီက ကန်လှကန်ကျေးရွာ ရွာဦးဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်းကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မစိုးရိမ်တိုက်သစ်ရှိ သံဃာတော် အပါး ၂၆၀၀ တို့အား ဆွမ်းဆွမ်းဟင်းနှင့် ဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း



မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်ထက်၊ (သား)မောင်အောင်စင် မန္တလေးတိုင်းသံဃာနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်နှင့် မစိုးရိမ်တိုက်သစ်၊ မဇ္ဈိကရဝကျောင်း ဆရာတော်တို့ကို အမှူးပြု၍ တိုက်တွင်းရှိ နာယကဆရာတော်၊စာချဆရာတော်၊ စာသင်သားသံဃာတော် အပါး ၂၆၀၀တို့အား ဆွမ်း၊ ဆွမ်းဟင်းနှင့် ဝတ္ထုငွေဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက လှူဒါန်းခဲ့သည်။

စန္ဒီမယ်တော်ပူဇော်ပွဲ စည်ကားစွာကျင်းပ ဘုရားကျောင်းများတွင် စတုဒါသာကျွေးမွေး

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်၊ နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်၊ ဝက်ကုန်းကျေးရွာ အောင်မေတ္တာကျောင်းတိုက်နှင့် သရက်သမိန့်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်တို့၌ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်၊ နံနက်ပိုင်းက လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (အပေါ်စုံပုံ) အလှူရှင်မှာ နှစ်ဖက်မိဘများကို အမှူးထား၍ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်(ဆ)ရပ်ကွက်မှ ဦးတင်ပို၊ ဒေါ်စိန် (သား) မောင်စိန်လွင်+မအေးစန္ဒာကျော်၊(မိခင်)မမြ၊(မိနီ)ခေတ်၊(သား)မောင်ဟိန်းထက် အောင်+မသူစောဦး၊ (မိခင်)မသွန်း

(ကဆ)



မဟာမြိုင် စည်ပင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ မိသားစု အကြိမ်(၁၀၀)မြောက် ဘုံဆွမ်းလောင်းလှူ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်၊ ကွယ်လွန်သူ ဖခင်ကြီး သာယာရေးကော်မတီ၊ မဟာမြိုင် စည်ပင်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ ၃၆လမ်း၊ ၆၈လမ်းနှင့် ၇၀ကြားတွင် နေထိုင်သည့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများမှ စုပေါင်း၍ အပတ်စဉ် တန်ခိုးနေ့ထိုင်း လေးပြင်၊ လေးရပ်မှ ကြွရောက်အလှူခံတော်မူကြသော ဆရာတော်သံဃာတော်များအား ဘုံဆွမ်းလောင်းလှူကုသိုလ်ပြုကြသည်။

ဘုံဆွမ်းလောင်းလှူရာတွင်



ဇိပိတဒါနသံဃာဆေးရုံကြီးသို့ ဆေးပဒေသာပင်နှင့် အလှူငွေ လှူဒါန်း

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်၊ မန္တလေး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကန်တော်ကြီး ကန်ပတ်လမ်းရှိ ဇိပိတဒါနသံဃာဆေးရုံကြီးသို့ အလှူရှင် ထိုင်ဝမ်နိုင်ငံ၊ တိုင်ပေမြို့နေ ကွယ်လွန်သူ ဖခင်ကြီး ဦးထွန်းအောင် + မိခင်ကြီး ဒေါ်ကြင်ဖုန်း၊ ဦးကြီးဘုန်းကြီးနှင့် အစ်ကို၊ အစ်မများအား ရည်စူး၍ တန်ခိုး ငွေကျပ် ခုနစ်သိန်းဖိုးရှိ နေဆွမ်းကြက်ဆီထမင်း၊ ရေသန့်ဘူးနှင့် ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်တို့အား ယမန်နေ့က လှူဒါန်းရာ နာယက ဆရာကြီး ဦးတင်မောင်

မှတ်တမ်းလွှာပြန်လည်ပေးအပ်သည်။ အလှူရှင်များ လှူဒါန်းလိုပါက ဖုန်းနံပါတ်၀၉-၄၀၂၆၂၆၃၂၄၄၄ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)(ကဆ)

(မန္တလေးနေ့စဉ် ၃)



နိုင်ငံတကာ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ သတင်းများ



Brad Pitt က အချစ်သစ်နှင့် တရားဝင်တွဲ၍ ပွဲထွက်လာ

အသက် ၆၀ နှစ်ရှိနေပြီဖြစ်သည့် ဘရက်ပစ်သည် သူ့ထက် အသက်ထက်ဝက်ငယ်သော အချစ်သစ်နှင့် တရားဝင်တွဲ၍ ပွဲထွက်လာသည်ဟု ဟောလိဝုဒ်အိတ်ဒီတီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အိန်ဂျလီနာဂျိုလီ၏ ခင်ပွန်းဟောင်း ပရက်ပစ်က ချစ်သူအဖြစ် အင်နီးဒီရာမွန် အသက် ၃၄ နှစ်နှင့် လက်ရှိတွဲနေရာမှ တရားဝင်တွဲ၍ ပွဲထွက်လာခဲ့သည်။ သူတို့နှစ်ဦး ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကတည်းက သတင်းထွက်ခဲ့ခြင်း

ဖြစ်ပြီး ဗင်းနစ်ရပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် နှစ်ဦးသားအတူ ပွဲတက်လာခဲ့သည်။ ပရက်ပစ်၏အိန်ဒီရာမွန်မှာ ကျောက်မျက်ရတနာဒီဇိုင်း ဖန်တီးသူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး The Vampire Diaries မှ မင်းသားပေါလ်ဝက်စလေ၏ ဇနီးဟောင်းလည်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါပွဲသို့ အိန်ဂျလီနာဂျိုလီလည်း ပွဲတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သူ့တွင်လည်း ငယ်ရွယ်သည့် ချစ်သူသစ်လေးရှိထားသည်ဟု သိရသည်။ (SKY)

Ha Yerin က Bridgeton Season-4 တွင် ပါဝင်ထား

တောင်ကိုရီးယားမင်းသမီးအသက် ၂၉ နှစ်နှင့် ဟာရီရင်းသည် ဟောလိဝုဒ်ဇာတ်ကား Bridgeton Season 4 တွင် အဓိကနေရာမှ ပါဝင်ထားသည်ဟု ဟောလိဝုဒ်အိတ်ဒီတီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားတွင် ဟာရီရင်းက မင်းသားလစ်သွန်မဆင်နှင့်အတူ ပါဝင်ထားကာ Bridgeton အိမ်၏ ဒုတိယသားနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည့်အကြောင်းဖြစ်ပြီး အင်္ဂလန်တွင် စတင်ရိုက်ကူးနေကာ ဂျူးလီယန်ကျူးအင်း၏ Bridgeton တတိယမြောက်ဝတ္ထု An Offer From a Gentleman ကို အခြေခံရိုက်ကူးထားသည့် ဇာတ်လမ်းတွဲဖြစ်သည်။

အပိုင်းတစ်၊ နှစ်၊ သုံးမှာ ပရိသတ်အားပေးမှုနှင့် ထိပ်ဆုံးစာရင်းဝင်ခဲ့ပြီး ရေပန်းစားနေသော ဇာတ်လမ်းတွဲဖြစ်ခဲ့သည်။ ဟာရီရင်းမှာ တောင်ကိုရီးယားအနုပညာရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးသမားဆန်ဆွတ်တို့၏ မြေးမဖြစ်ပြီး ဆစ်ဒနီတွင်မွေးကာ မိဘနှစ်ပါးမှာ အနုပညာကျောင်းထွက်များ ဖြစ်ကြ၍ ကိုရီးယားတွင် အနုပညာကျောင်းတက်ခဲ့ပြီး ဆစ်ဒနီမှ အနုပညာဘွဲ့ရထားသူဖြစ်သည်။ (SKY)



Espresso က VMA ဂီတဆုကို ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူးခဲ့

ဟောလိဝုဒ်အနုပညာလောကမှ ပေးအပ်သည့် ဂီတထူးချွန်ဆု VMA ကို အဆိုတော် အက်စ်ပရက်ဆိုက ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်ဟု ဟောလိဝုဒ်အိတ်ဒီတီတွင် ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါဆုပွဲတွင် ကမ္ဘာကျော်ဂီတအနုပညာရှင် တေလာဆွတ်စ်က ဆုပေါင်းများစွာ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ပြီး ထိုင်းအနုပညာရှင် ဂေပျဲဝဲာလက်ပင်ခံအဖွဲ့ဝင် လီဆာသည်လည်း ဆုရရှိခဲ့ကာ အက်စ်ပရက်ဆိုက ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ကတ်တီပယ်ရီသည် VMA တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံရှိ ဂူဂဲလ်တွင် ရှာဖွေမှုအများဆုံးအမျိုးသမီးအနုပညာရှင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဆုပေးပွဲတွင် ဆုတက်ရောက်ယူခဲ့သည်။

ယင်းဆုပေးပွဲတွင် နာမည်ကြီး အနုပညာရှင်များစွာ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဖက်ရှင်စတိုင်းလ်ကျကျနှင့် မြင်တွေ့ကြရ၍ ပရိသတ်အားပေးမှုတစ်ခုခုရှိထားကြသည့် အဆိုတော်များအတွက် အားတစ်ခုဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ (SKY)



Kim So Yeon ဝီလ်နီဇာတ်ရုပ်ပိုင်းနိုင်လွန်း၍ ချီးကျူးခံရ

မင်းသမီးကင်ဆိုယွန်းသည် Penthouse နှင့် ဝီလ်နီဇာတ်ရုပ်ပိုင်းနိုင်လွန်း၍ ချီးကျူးခံရသော်လည်း ယခင်ပရိသတ်များက ဆားနှင့်ပက်ပြီး အော်ဆဲခဲခဲရသည့်ဟု အင်တာဗျူးတစ်ခုတွင် ရင်ဖွင့်ပြောကြားသွားသည်ဟု ကိုရီးယားဘိုးဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကင်ဆိုယွန်းက အင်တာဗျူးတွင် သူ၏ ဝီလ်နီဇာတ်ရုပ်အကြောင်းကို ယခင်ပရိသတ်များက ဇာတ်ကောင်နှင့်အပြင်လူကို ခွဲခြားမမြင်ကြဘဲ All About Eve ရိုက်ပြီးချိန် အပြင်တွင် တွေ့လျှင် ဆားနှင့်ပက်၍ အော်ဆဲခဲခဲရကာ ပါးရိုက်လှနီးနီးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ထားထားသည်။ (SKY)



Michelle Yeoh က အာသာစကားများတွဲအနက် ပေါ်ဝဲကားအင်္ဂါဆိုးဟု ဆို

ဟောလိဝုဒ်အနုပညာရှင် မီရှယ်ယိုသည် ဘာသာစကားများဖြင့် ပြောကြားနိုင်သော်လည်း သူ့အတွက် အခက်ခဲဆုံးမှာ မှော်စကားဖြစ်သည်ဟု အင်တာဗျူးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်ဟု ဟောလိဝုဒ်အိတ်ဒီတီတွင် ဖော်ပြသည်။

မီရှယ်ယိုနှင့် အင်တာဗျူးတွင် ဘာသာစကားနှင့်ပတ်သက်၍ မှော်စကားမှာ အခက်ခဲဆုံးဖြစ်ပြီး Harry Potter တွင်ပါလျှင် အခေါက်သုံးဆယ်လောက် ပြန်ရိုက်ရလိမ့်မည်ဟု ဆိုသည်။

အဓိကဘာသာစကားလေးမျိုးပြောတတ်ပြီး အခက်ဆုံးမှာ စကားလုံးများကို အတွဲလိုက်ပြောလိုက် တစ်ဆက်တည်းပြောလိုက်ရသော စကားဖြစ်ကာ အဆိုဆုံးမှာ Ariana မှော်စကားဟု ပြောခဲ့သည်။ (SKY)



အေ၊ ဘီနှင့် အေဘီသွေးပိုင်ရှင်များ ကိုပစ်ရောဂါရလျှင် နှလုံးထိခိုက်မှုနှစ်ဆမျှ တိုးလာနိုင်သည်ဟု ဆို

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရပြီးနောက် လူနာများ ဆက်လက်ခံစားရသည့် ကျန်းမာရေးချွတ်ယွင်းမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု တောင်ကာလီဖိုးယားတက္ကသိုလ်နှင့် ကလိဖိုရားနားဆေးရုံမှ သုတေသီများမကြာသေးမီက စူးစမ်းလေ့လာခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့လေ့လာရာမှ အထူးသဖြင့် အေ၊ ဘီနှင့် အေဘီသွေးပိုင်ရှင်များ ကိုဗစ်ရောဂါရပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူရလျှင် နှလုံးထိခိုက်မှုနှစ်ဆမျှ တိုးလာနိုင်သည်ဟု ဖော်ထုတ်သိရှိခဲ့ကြောင်း ဦးဆောင်သူတေသီ ဒေါက်တာဟာစင်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာလူဦးရေ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် အိုသွေးပိုင်ရှင်များ မဟုတ်ဘဲ အေ၊ ဘီနှင့် အေဘီသွေးပိုင်ရှင်အများစုဖြစ်ကြရာ အဆိုပါ တွေ့ရှိချက်ရလဒ်ကို သတိပြုကာ ဆင်ခြင်နေထိုင်သင့်သည်ဟု ငှင်းက ဆက်လက်အကြံပြုကြောင်း သိရသည်။ (SCI)

ကေပေါ့ပ် IZNA အဖွဲ့သစ်အဖြစ် နှစ်ကုန်တွင် ပွဲဦးထွက်မည်

ကေပေါ့ပ်ပစ္စုမမျိုးဆက်သစ်အဖြစ် IZNA အဖွဲ့ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ပွဲဦးထွက်ရန် စီစဉ်ထားသည်ဟု ထုတ်လုပ်သတင်းက ပြောကြားထားသည်ဟု ဆွန်ပီဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကေပေါ့ပ်မှတစ်ဆင့် ကမ္ဘာကျော်ခဲ့သည့် တူးအင်နီအိမ်း၊ ဘလက်ပင်ခံအဖွဲ့တို့နှင့် ခြားနားစွာ အမျိုးသမီးငယ်လေးဦးပါဝင်သည့် ယင်းအဖွဲ့သည် သိမ်မွေ့နူးညံ့ရင့်ကျက်၍ အပြစ်ကင်းစင်မှုနှင့် မိန်းမပျိုလေးများအဖွဲ့အဖြစ် မြင်တွေ့ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ထုတ်လုပ်သူတက်ဒီ၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ပုံစံသစ်နှင့် လူကြိုက်များသည့် (1-Land 2) မှ ဖွဲ့စည်းပေးထားသည့် အဖွဲ့ဖြစ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်လေးဦးစလုံး ချောမောလှပ နုပျိုလန်းဆန်းတက်ကြွမှုအပြည့်နှင့် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် IZNA ကို မြင်တွေ့ကြရမည်ဖြစ်သည်။ (SKY)



ထရပ်၏ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများချမှတ်သဖြင့် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတလောင်း ကာမာလာဟံရစ် ဝေဖန်

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၃
၂၀၂၄ ခုနှစ် အမေရိကန် သမ္မတရွေးကောက်ပွဲအတွက် အတည်ပြုထားပြီးဖြစ်သော ရီပတ်ဘလီကန်သမ္မတလောင်း ဒေါ်နယ် ထရပ်၏ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများချမှတ်သေးသဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမရှိဟု ပြိုင်ဘက် ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတလောင်း



သဖြင့်သာ ထရပ်က အမေရိကန် ပြည်သူ့လူထုကို ချမှတ်ခြင်းဖြစ် မည်ဟုလည်း ၎င်းက ထုတ်ဖော် ပြောကြားသည်။ ၎င်း၏ ဆရာဝန်အဖြစ် သုံးနှစ် ကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အမေရိကန်ဆေးတပ်မှ ဗိုလ်မှူး

အုမကြီးကင်ဆာ ဖြစ်ပွားသည့် ရာစုဝင်ရှိခဲ့ပြီး ၎င်းအနေဖြင့် ကင်ဆာရောဂါဖြစ်ပွားနေခြင်း ရှိ၊ မရှိ နှစ်စဉ် ဆေးစစ်နေရသည် ဟု ဒေါ်နယ်လ်ထရပ်၏ မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးအဖွဲ့က ထောက်ပြခဲ့ သဖြင့် တုံ့ပြန်ဝေဖန်လိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ စင်စစ်တွင် အသက် ၇၈ နှစ် အရွယ်ရှိပြီဖြစ်သော ထရပ်သည် စိတ်ကျန်းမာရေးပြဿနာ ရှိနေ သည်ဟု ဒီမိုကရက်တစ်အင်အား စုဝင်များက စွပ်စွဲထားကြောင်း သိရသည်။



လက်ဘနွန်နိုင်ငံ ဘေရွတ်မြို့လယ် အပျက်အစီးများကို အီရန်ပါလီမန်တူကွင်းကွင်းဆင်းသွားရောက်ကြည့်ရှု

ဘေရွတ် အောက်တိုဘာ ၁၃
လက်ဘနွန်နိုင်ငံ ဘေရွတ် မြို့လယ်ရှိ ဒုံးလက်နက်သင့် အဆောက်အအုံအပျက်အစီးများ ကို အီရန်ပါလီမန်တူကွင်း မိုဟာ မက်ဘဂါဂလီဘာဘီ အောက်တို ဘာ ၁၂ ရက်က ကွင်းဆင်းသွား ရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း စီအင်နို အေသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ အစ္စရေးဘက်က ဟစ်ဇဘို လာပြောက်ကျားများနှင့် သက် ဆိုင်သော ပစ်မှတ်များကို ဒုံးလက် နက်များဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာမှ ဘေ ရွတ်မြို့လယ်တွင် ထိုသို့ ပျက်စီး ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် အီရန်ပါလီမန်တူကွင်း မိုဟာမက် ဘဂါဂလီဘာဘီနှင့်အတူ ဟစ်ဇဘို လာဗဒေပြုပါလီမန်အမတ် နှစ် ဦး လိုက်ပါခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိလိတ်နာဟာရီကိန်းမှန်တိုင်းကြောင့် အန်ကလော့မြစ်ရေလျှံရာမှ ရေဘေးသင့်သော မိသားစုတစ်စုကို ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့က ဘေးလွတ်ရာ ရွှေ့ပြောင်းပေးနေစဉ်။



INTERNATIONAL NEWS
နိုင်ငံတကာသတင်းများ

ဆူဒန်နိုင်ငံ ခါတူးမိမြို့တော်တစ်ဝန်းလုံးတွင် ဘာဟရီဆေးရုံတစ်ရုံတည်းသာ ကျန်ရှိတော့

ခါတူးမိ အောက်တိုဘာ ၁၃
ဆူဒန်နိုင်ငံ ခါတူးမိမြို့တော် တစ်ဝန်းလုံးတွင် အများပြည်သူ ကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးသော ဆေးရုံအသီးသီးကို ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ပိတ်သိမ်းခဲ့ ရပြီးနောက် ယခုအခါ ဘာဟရီ ဆေးရုံတစ်ရုံတည်းသာ ကျန်ရှိ တော့ကြောင်း အယ်လ်ဂျာဗီးရာ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ထိုဆေးရုံကို အာအက်စ် အက်စ်လက်နက်ကိုင်များ သိမ်း ပိုက်ထားရာမှ လွန်ခဲ့သော စက် တင်ဘာလတွင် ဆူဒန်အစိုးရ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်သိမ်း ယူရရှိခဲ့သည်။ ခါတူးမိမြို့တော်၏ တောင် ဘက်ခြမ်းကို အာအက်စ်အက်စ်



စကော့တလန်ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း အဲလက်စ်ဆာလ်မွန်း အသက် ၆၉ နှစ်အရွယ်တွင် ကွယ်လွန်

လန်ဒန် အောက်တိုဘာ ၁၃
စကော့တလန်ဝန်ကြီးချုပ် ဟောင်း အဲလက်ဆာလ်မွန်း အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်က အသက် ၆၉ နှစ်အရွယ်တွင် ကွယ်လွန်ခဲ့ကြောင်း ဘီဘီစီ သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ စကော့တလန်အမျိုးသားပါတီ ခေါင်းဆောင်ဟောင်းလည်းဖြစ် သော ဆာလ်မွန်းသည် ၂၀၀၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ စကော့ တလန်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ဗြိတိန် နိုင်ငံရေးနယ်ပယ်တွင် အထင်ကရ ဖြစ်ခဲ့သူ ဆာလ်မွန်း ကွယ်လွန် သွားသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းရသည်ဟု ဗြိတိန် ဝန်ကြီးချုပ် ဆာဂျစ်ကော့စတာမာ က ထုတ်ဖော်ပြောကြားကြောင်း သိရသည်။

ရီပီယန်လျှပ်စစ်ပစ်ကပ်ကားနောက်ပုံးနှင့် အမိုးပေါ်၌ နေ့စွမ်းအင်ပြားများ တပ်ဆင်ဆန်းသစ်ထုတ်လုပ်မည်

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၁၃
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ကာလီဖိုးနီးယားပြည်နယ်အခြေစိုက် ရီပီယန်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် လျှပ်စစ်ပစ်ကပ်ကားနောက်အပုံး နှင့် ရှေ့အမိုးပေါ်၌ နေ့စွမ်းအင် ပြားများ တပ်ဆင်ကာ ဆန်းသစ် ထုတ်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စီအင်နိုအေသတင်းဌာနက ဖော် ပြသည်။ အဆိုပါ လျှပ်စစ်ပစ်ကပ် ကားတွင် တပ်ဆင်ထားသည့် ဘက်ထရီသည် ထိုကားအတွက် စွမ်းအင်အလုံအလောက် ဖြည့် တင်းပေးနိုင်သော်လည်း နေရောင် ခြည်များစွာရရှိသော ဒေသ၌ ခရီး ရှည်သွားပါက ကားနောက်ပုံး နှင့် ရှေ့အမိုးပေါ်မှ စုဆောင်းရရှိ သော နေ့စွမ်းအင်ကို ဘက်ထရီ

အစ္စရေးနိုင်ငံရှိ စစ်အခြေစိုက်စခန်းတစ်ခုကို ဟစ်ဇဘိုလာတိုက ဒုံးလက်နက်များဖြင့် ပစ်ခတ်

ဂျေရူဆလင် အောက်တိုဘာ ၁၃
အစ္စရေးနိုင်ငံ ဟိုင်ဗာမြို့ တောင်ဘက်ရှိ စစ်အခြေစိုက်စခန်း တစ်ခုကို အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက် တွင် ဒုံးလက်နက်များဖြင့် ပစ် ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ဟစ်ဇ ဘိုလာပြောက်ကျားအုပ်စုက အတည်ပြုကြေညာကြောင်း ဘီ ဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ဂျူးရီးရာပြက္ခဒိန်အရ အ ထွတ်အမြတ်အထားရဆုံးဖြစ် သည့် ထိုနေ့တွင် အစ္စရေးတစ် နိုင်ငံလုံး ရှေးများပိတ်ကာ လူ အသွားအလာမရှိသလောက်နည်း ပါးကာ တိတ်ဆိတ်ငြိမ်သက်နေ ခဲ့သော်လည်း တောင်ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်းစစ်မျက်နှာများတွင် မှ တိုက်ပွဲများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွား နေခဲ့သည်။ လက်ဘနွန်ဘက်က ပစ် ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သော ဒုံးလက် နက်များကို ထိုနေ့က မိမိတို့၏ ဒုံးလက်နက်ကွယ်ရေးစနစ်က ဖြိုခွင်းနိုင်ခဲ့သည်ဟု အစ္စရေး ဘက်က သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ ကုလသမဂ္ဂငြိမ်းချမ်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အစ္စရေးဘက်က ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းနောက် ဂျူးရီးရာပုတော်နေသို့ ရောက်ရှိ လာကာ ငြိမ်သက်သွားခဲ့သည်။ ယင်းပွဲတော်အပြီးတွင် အစ္စရေးဘက်က အီရန်ကို လက် တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်လာမည်လော ဟု နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းက စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်နေကြောင်း သိရ သည်။



အမြို့မြို့ အနယ်နယ်တွင် သန်းခေါင်စာရင်း ဆက်လက်ကောက်ယူလျက်ရှိ

မိတ္ထီလာ အောက်တိုဘာ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ကွက် အလိုက် ဆက်လက်ကောက်ယူမှု ကို အောက်တိုဘာ ၁၂ရက်က တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းကြည့် ရွာအားပေးခဲ့ရာ ကောက်ကွက် ၅၅၀ရှိ အိမ်ထောင်စု ၆၀၃၃၉၈ လူဦးရေ ၂၄၅၀၆၈၆ဦး ကောက် ယူပြီးစီးရာ ၇၇ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။

မိတ္ထီလာမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်း အရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက် ယူမှုကို စာရင်းစစ် ၅၉၉၆းနှင့်

စာရင်းကောက် ၂၂၃၆ဦး၊ စုစုပေါင်း ၂၈၂၆းတို့ဖြင့် ကောက်ကွက် ၇၂ ကွက်အား အောက်တိုဘာ တစ်ရက် နေ့မှ စတင်၍ ကောက်ကွက် အလိုက် နေ့စဉ်ကောက်ယူလျက် ရှိသည်။ ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်



စာရင်းစစ်အဖွဲ့များက အောက် တိုဘာ ၁ရက်မှ စတင်၍ စာရင်း ကောက်ယူခဲ့ကြရာ ယနေ့ နံနက် ပိုင်းတွင် သောင်ပင်ကွင်းကျေးရွာ အုပ်စု၊ ထန်းကောက်ကျေးရွာ အုပ်စု၊ အလယ်ကျေးရွာအုပ်စု နှင့် ကျောက်မဲကျေးရွာအုပ်စုတို့ ရှိ ကျေးရွာများ၌ ဆက်လက်

စာရင်း ကောက်ကွက်အလိုက် ကောက်ယူမှုကို လူဝင်မှုကြီး ကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဦးစီးဌာနကြားရေးမှူး ဦးစိုးလွင်၊ မိတ္ထီလာခရိုင် သန်း ခေါင်စာရင်းကော်မတီ အတွင်း

ကောက်ယူလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ လူဦးရေနှင့် အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူရာ၌ ကံမမြို့ နယ်အတွင်း မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် (၄)ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၂အုပ်စုတို့တွင် ကောက်ကွက် ပေါင်း ၂၂၅ကွက်ရှိရာ ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းအထိ စုစုပေါင်း ကောက်ကွက် ၁၉၁ကွက်၌ အိမ် ထောင်စု ၁၅၉၇၈၈ခုနှင့် လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၅၃၃၅၁၆ဦးတို့အား စာရင်းကောက်ယူပြီးစီးခဲ့ကြောင်း လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီး မှူးမှူးမှ သိရသည်။ (ဝဲပုံ) အာကာ(ပြန်/ဆက်)

ကံမ အောက်တိုဘာ ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သရက်ခရိုင်၊ ကံမမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ခုနှစ်၊ လူဦးရေနှင့် အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာ အုပ်စုတို့၌ စာရင်းကောက်၊



ကလေး အောက်တိုဘာ ၁၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း ၁၁ရက်မြောက် နေ့ ဆက်လက်ကောက်ယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရာ ကျောက်တိုက် ကျေးရွာနှင့်မင်းလှကျေးရွာများ တွင် သန်းခေါင်စာရင်းနှင့် မြေ ပြင်ကွင်းဆင်းကောက်ယူနေမှုများ

ကို ကလေးခရိုင် သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကလေးခရိုင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန မှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်း၍ အနီးကပ် ကြည့် ရွာအားပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



တောင်တွင်းကြီး အောက်တိုဘာ ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးခရိုင်၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့ နယ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက် ယူရေးကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှု ဖြင့် ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်း လုပ်ငန်းကို အောက်တိုဘာ ၁ရက်မှ စတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယမန်နေ့ နံနက် ၇နာရီမှ ညနေ ၆နာရီထိ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအသီးသီး၌ လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူ ရာတွင် တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ် အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ၃ခု၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၆ခု၊ ကျေးရွာ ပေါင်း ၃၇ရွာရှိ ကောက်ကွက် ပေါင်း ၄၃ကွက်၌ စာရင်းစစ်၊

ရေးမှူး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးမှူးမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းကျော်နှင့် မိတ္ထီလာမြို့ နယ် သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးမှူးမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးဌေးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိ သူများ လှည့်လည်ကြည့်ရှုအား ပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။ (ဝဲပုံ)

အဆိုပါ ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦး ရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း ကို မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကောက် ကွက်၇၂ကွက်အား အိမ်ထောင် စု ကောက်ကွက် ၅၄၅၆ဖြင့် အောက်တိုဘာ ၁ရက်မှ ၁၅ရက် အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၈နာရီမှ ညနေ ၄နာရီအထိ ကောက်ကွက် အလိုက် ကောက်ယူလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၁၁ရက်အထိ ကောက်ကွက် ၅၅၀ရှိ အိမ်ထောင်စု ၆၀၃၃၉၈ လူဦးရေ အမျိုးသား ၃၁၀၉၄၄၆ဦး၊ အမျိုးသမီး ၃၃၂၅၇၂၀ဦး၊ စုစုပေါင်း ၂၄၅၀၆၈၆ ဦး ကောက်ယူပြီးစီးရာ ရာခိုင်နှုန်း ၇၇ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီး ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၄၆ပုံ)



ပွင့်ဖြူ အောက်တိုဘာ ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ခုနှစ် လူဦး ရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို အောက်တိုဘာ ၁၁ရက် နံနက် ၁၀နာရီက တာဝန်ရှိသူများ ကွင်း ဆင်းကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုရာတွင် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်များက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် လက်ပံကျေးရွာ သို့ သွားရောက်ပြီး လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ စာရင်းများ တိကျမှန်ကန်စွာရရှိနိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာအတွင်း အိမ်ထောင်စု များ၏ လူဦးရေဆိုင်ရာ အချက် အလက်များနှင့် အိမ်အကြောင်း အရာများ တစ်အိမ်တက်ဆင်း အရာများ တစ်အိမ်တက်ဆင်း မေးမြန်းကောက်ယူနေမှုများကို ဦးတိုက် စာရင်းများ ကောက်ယူ ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဦးစီး မှူးမှူးမှ သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (၄၄ပုံ)

လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး အချက် အလက်စာရင်းများ ပြည့်စုံမှန်ကန် စွာ ကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်း အရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက် ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို ရပ်ကွက် ၄ခု နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၅၂အုပ်စုရှိ စာရင်းကောက်ကွက်ပေါင်း ၃၀၀ တို့တွင် စာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက် ၁၁၃ဦးတို့က အောက်တိုဘာ ၁ရက်မှ ၁၅ရက်အထိ တစ်အိမ် တက်ဆင်း ကွင်းဆင်းကောက်ယူ သွားမည်ဖြစ်ကာ အောက်တိုဘာ ၁၀ရက်အထိ စာရင်းကော်မ တီကွက် ၁၈၄ ခု၊ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၂၃၃၆၆ စု၊ လူဦးရေပေါင်း ၈၁၄၀ မေးမြန်းကောက်ယူနေမှုများကို ဦးတိုက် စာရင်းများ ကောက်ယူ ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဦးစီး မှူးမှူးမှ သိရသည်။

စာရင်းကောက်၊ Volunteerများ နှင့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီး ဌာန ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း၂၁၇ ဦးက လူဦးရေဆိုင်ရာ အချက် အလက်များနှင့် အိမ်အကြောင်း အရာများကို အချက်အလက် ဖြစ်ချက် မေးမြန်းကာ Mobile Tablet များဖြင့် အဆင့်မြင့်နည်း ပညာများကို အသုံးပြု၍ ကောက် ယူရာ ဒေသခံပြည်သူများက စိတ် ပါဝင်စားစရာဖြင့် ပြည်ပြည်စုံစုံ မြေကြားကြသည်။

အဆိုပါ လူဦးရေနှင့်အိမ် အကြောင်းအရာ သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူရာသို့ မြို့နယ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော် ဇင်ဦးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ မြို့နယ်လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးဟိန်းစော်မင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ

တာဝန်ရှိသူများက လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြပြီး သန်း ခေါင်စာရင်းကောက်ယူရာတွင် စာရင်းအချက်အလက်များ မှန် ကန်တိကျမှုရှိစေရေး၊ သတ်မှတ် ရက်အတွင်း ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး အောင် ကြိုးစားကောက်ယူကြ ရန်နှင့် လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



(၁၀၄)နှစ်မြောက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နေ့နှင့် (၄၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၃ (၁၀၄)နှစ်မြောက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နေ့၊ (၄၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစုက ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ဝက်ပါလမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှ နာယကကြီးများ၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစည်းအရုံးဝင်များ၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သက်ကြီး အနုပညာရှင်များ၊ ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းနှင့် အကယ်ဒမီခန့်စည်သူတို့က(၁၀၄)နှစ်မြောက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နေ့ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ထိုနောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရာပြည့်ရင်ပြင်နှင့် ရုပ်ရှင်ပခင်ကြီးများရုပ်တုကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးဝင်းအတွင်း နိဗ္ဗာန်ကုသိုလ်အဖြစ် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ဈေးဆိုင်များကို လှူလှည့်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများက ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ကြစဉ်။

ဆက်လက်၍ (၄၇)ကြိမ်မြောက် ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲကို ကျင်းပရာ ရုပ်ရှင်သက်ကြီးအနုပညာရှင်များအတွက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်

နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးနာယက ဦးအောင်လွင်က လက်ခံရယူသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၄၀ ကို ပေးအပ်သည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက လှူဒါန်းသည့် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၊ Forever Group Co.,Ltd. က ငွေကျပ်သိန်း ၇၀၊ ရွှေသံလွင်မီဒီယာ (Sky Net) မိသားစုက ငွေကျပ် ၁၆၇ သိန်း တန်ဖိုးရှိ Sky Net DTH ကြည့်ရှုခွင့် ခြောက်လစာနှင့် DTH စက်ခြောက်လုံး၊ မင်္ဂလာရုပ်ရှင်မိသားစုက ငွေကျပ် ၂၈ သိန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီက ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မုဒိတာစကား ပြောကြားရာတွင်

ယနေ့အခမ်းအနားသို့ ရုပ်ရှင်လောကသားအားလုံးတက်ရောက်လာကြပြီး ရုပ်ရှင်လောကကြီးစည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ် ရှိနေသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်အတွက် ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါကြောင်း၊ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သမိုင်းကို ပြန်ကြည့်ပါက ၁၀၄ နှစ်တိုင် နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအတွက် ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များက အနုပညာဖြင့် ပေးဆပ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း အနုပညာရှင်များကို တန်ဖိုးထားပြီး ရုပ်ရှင်လောကကြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကူညီပံ့ပိုးပေးနေပါကြောင်း၊ ရုပ်ရှင်လောကကြီး ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် မှေးမှိန်မသွားအောင် အဘက်ဘက် ပိုင်းဝန်းပါဝင်ခဲ့သူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း၊ ငိုနေသည့်ပြည်သူများ ပြုံးပျော်စေရန် အနုပညာရှင်များကသာ အနုပညာဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက မုဒိတာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ကြပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်အကယ်ဒမီ ဒေါ်ဝါဝါဝင်းရွှေက ဆုတောင်းမေတ္တာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်တို့က ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်များနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အနုပညာရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးမြန်မာဇာတ်ကားဖြစ်သည့် မေတ္တာနှင့် သူရာဇာတ်ကားကို ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်တွင် ပြသခဲ့ပြီး ထိုနေ့ကို မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နေ့အဖြစ်သတ်မှတ်၍ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးက ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့ရာ ယခုအကြိမ်သည်

(၄၇) ကြိမ်မြောက်မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပွဲအခမ်းအနား ပြင်းပြစွာကျင်းပ သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှမိသားစုက ရုပ်ရှင်သက်ကြီးပညာရှင်များအတွက် လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးနာယက ဦးအောင်လွင် လက်ခံရယူစဉ်။

ဒုတိယခြေစမ်းပွဲတွင် မြန်မာအသင်းနှင့် သီရိလင်္ကာအသင်း ဂိုးမရှိ သရေရလဒ်သာ ထွက်ပေါ်ခဲ့

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၁၃ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် သီရိလင်္ကာလက်ရွေးစင်အသင်းတို့၏ ဒုတိယခြေစမ်းပွဲစဉ်ကို ယနေ့မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၄ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ သုဝဏ္ဏကွင်းတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြရာ ဂိုးမရှိသရေရလဒ်ဖြင့်သာ

ပွဲစဉ်ပြီးဆုံးခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ပထမခြေစမ်းပွဲတွင် သီရိလင်္ကာအသင်းအား ၃-၀ နှစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ယူခဲ့သော်လည်း ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်ကစားရသည့် ဒုတိယခြေစမ်းပွဲတွင် ဂိုး

မရှိသရေရလဒ်သာ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် သီရိလင်္ကာအသင်းအား ၂၀၀၈ ခုနှစ်က သုံးဂိုး၊ တစ်ဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၀ ခုနှစ်က လေးဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က

ပထမခြေစမ်းပွဲက နှစ်ဂိုး၊ ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်ကစားသည့် ဒုတိယခြေစမ်းပွဲတွင်မူ ဂိုးမရှိသရေရလဒ်ဖြင့်သာ ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။



(NGB) ၀-၀-၀-၀-၀